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S  ORPEA  jsme  také  uzavřeli  dohodu  o  EPR,  založenou  na  základě  subsidiárních  pravidel,  jednání  
zůstávají  konfrontační.

TOMIĆ  Branko,  Elektrodistribucija  Srbije,  Srbsko

Pokračující  renegociace  probíhají  se  společností  SUEZ,  jejíž  velikost  se  zmenšila  kvůli  dílům

Jakob  EMBACHER:  Na  začátku  byl  dojem,  že  se  chtějí  zapojit  konstruktivním  způsobem,  ale  během  
skutečného  setkání  tomu  tak  nebylo.  Solidarita  a  úspěch  stávkové  akce.

Luca  SCARPIELLO:  Nominace  Gilberta  Nietu  do  nové  rady  na  úrovni  správní  rady  v  Korianu  byla  úspěšná.  

Stojí  za  to  se  zamyslet,  jak  postupovat.  Korian  byl  a

1.  Zahájení  a  oznámení

byly  prodány.  Vyjednávání  jsou  však  konstruktivní;  existují  neshody  v  několika  bodech,  ale  dohoda  by  měla  být  
brzy  dokončena.  Řešila  se  také  otázka  členství  ve  Spojeném  království,  budou  moci  být  znovu  začleněni  do  EWC.
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Jakob  EMBACHER  (EPSU)  se  představuje,  vítá  účastníky  a  prochází  agendou.

Prezero  je  rychle  se  rozvíjející  německá  odpadová  společnost,  patřící  pod  Schwarz

2.  Zpráva

skupina.  Jednání  začala  dopisem  koordinovaným  EPSU  o  zřízení  ERZ,  setkaly  se  delegace  z  obou  stran,  
dosavadní  přístup  je  konstruktivní.

Zpráva  z  poslední  schůze  (24.  března  2021)  je  přijat  bez  námitek.

V  Colisée  byl  zahájen  proces  pro  EPR.  Poslali  jsme  žádost  vedení.

3.  Zpráva  sekretariátu  o  probíhajících/nadcházejících  jednáních

Ohledně  Norlandie  byl  také  zaslán  dopis,  měli  jsme  první  kontakt  s  vedením  společně  s  
Fagforbundet,  zdá  se,  že  se  zdráhají.

PREITI  Emanuela,  FLAEI  CISL,  Itálie

Jakob  EMBACHER:  Nedávno  jsme  uzavřeli  jednání  s  Korianem.  Bylo  to  těžké

Hans  Kristian  STENESTO:  V  Norlandii  jsme  uprostřed  kolektivního  vyjednávání.  Pokud  nedojde  k  dohodě,  
vstoupíme  v  pondělí  do  stávky.  Diskuse  o  ERZ  v  Norlandii  jsou  proto  v  současné  době  pozastaveny.

PEROVIĆ  Tamara,  Elektrodistribucija  Srbije,  Srbsko

proces.

Sari  JOKINEN:  O  Norlandii  ve  Finsku  jsme  nic  neslyšeli,  ale  bylo  by  důležité  obnovit  neustálý  kontakt.

RANKOVIĆ  Zoran,  Elektrodistribucija  Srbije,  Srbsko
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Ernő  PINCZES:  Postupně  EON  opustí  Maďarsko.  EON  se  s  inflací  vypořádal  jednorázovou  platbou.  Začali  
jsme  také  jednat  o  platu  pro  rok  2023.  Máme  velký  problém,  protože  chybí  pracovníci,  potřebujeme  inženýry  
a  specialisty.  Obecně  EWC  fungují  dobře.

Luigi  SEDRAN:  V  ENELu  jsme  po  několika  letech  obnovili  dialog.
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Muriel  MARCILLOUX:  Jste  proti  demontáži  Engie,  která  by  šla  proti  pracovníkům  a  spotřebitelům.  Prodej  
Equans  se  v  těchto  dnech  dokončuje.  Jednání  o  obnovení  dohody  o  ERZ  neprobíhají  dobře.

Pro  EDF  došlo  k  nové  dohodě.  Nyní  chce  vedení  kontrolovat  návštěvy.  Toto  je  útok  na  svobodu  pohybu  našich  
členů.

Zasedání  Evropské  rady  zaměstnanců  a  sítě  EPSU  pro  politiku  společnosti  13.  
října  2022,  9:30  -  15:00  OSOBNÍ  

setkání  –  ITUH,  místnost  B  obtížný  partner.  
Je  tu  trocha  komunikace  a  možnost  partnerství  pro  zlepšení  komunikace.  Setkání  s  generálním  ředitelem  v  Itálii  
je  plánováno  kvůli  projektu  due  diligence,  který  zahrnuje  celou  společnost.

Evropské  země  musí  zakročit  proti  inflaci.  Snažím  se  stanovit  rozhodný  akční  plán.

V  Colisée  bylo  jmenování  zástupce  dokončeno.  FP  CGIL,  navrhuje  zvážit  zřízení  EWC  v  Diaverum,  lídra  v  léčbě  
ledvin  v  Evropě.  Splňují  všechny  požadavky  na  EWC.

Na  ORPEA  -  tamní  odbory  neměly  žádnou  legitimitu.  CGT  žádá  o  nové  volby.

Jakob  EMBACHER:  Korian  uzavřel  v  Německu  kolektivní  smlouvu,  ale  zdá  se,  že  očekávají  pouze  změny  
německých  zákonů  o  minimální  mzdě.  Korian  udělali  spoustu  práce,  aby  se  odlišili  od  ORPEA.

Jakob  EMBACHER:  Bouygues  vypadá  jako  velmi  uzavřená  patriarchální  společnost.  Existuje  vnitropodnikový  
odborový  svaz,  který  chce  ostatní  odbory  udržet  mimo.

Pokud  jde  o  jednání  se  zdravotnickými  společnostmi,  existují  dva  body:  musíme  vidět,  jak  nakládáme  s  našimi  
zdroji.  Musíme  přejít  k  modelu,  ve  kterém  naše  pobočky  převezmou  větší  odpovědnost  za  EPSU,  stejně  jako  
ostatní  evropské  odborové  federace  již  fungují.

Šárka  VOJIKOVÁ:  Málo  informací  o  RWE.  Snažíme  se  získávat  informace  pomocí  EPR  zřízené  v  roce  2019.  
Odmítání  jakékoli  komunikace,  koordinátoři  nehrají  roli,  kterou  dostali.

Přesouváme  se  do  energetického  sektoru.

Na  MVM  žádná  dohoda  mezi  odbory  ČR  o  členech  SNB.

Vidar  HENNUM:  Na  Statkraftu  se  letos  z  několika  důvodů  setkání  zatím  nekonalo,  jedno  je  plánováno  na  
prosinec.  S  vedením  jsem  v  kontaktu,  dialog  je  velmi  dobrý.
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Matthew  LAY:  Koordinátoři  jsou  spíše  facilitátoři  než  židle.  Chtějí  povzbudit  dialog.

Jakob  EMBACHER:  V  Suezu  se  zdálo,  že  společnost  nechce  mít  zástupce  ve  Spojeném  království.  V  EPSU  
nemáme  mnoho  případů,  ve  kterých  by  zastoupení  Spojeného  království  představovalo  problém,  nyní  mě  napadá,  
že  je  to  spíše  výjimka  než  pravidlo.  Nyní  se  budeme  věnovat  roli  koordinátora.

Jakob  EMBACHER:  Správně,  ale  koordinátor  se  etabloval  jako  široce  používaný  termín.

4.  Diskuse  o  směrnicích  EPSU  pro  koordinátory  EPR

Muriel  MARCILLOUX:  Koordinátoři  mají  být  také  odborníci,  potřebují  mít  za  sebou  podporu,  spojení  s  federací,  
která  je  zvolila.

Prezentace  z  roku  2001  „Rezoluce  EPSU  o  úloze  koordinátorů  odborů  ve  stávajícím

Luca  SCARPIELLO:  Navrhněte  seškrábnout  článek  20.

EPR  a  role  národních  organizací“

Jakob  EMBACHER:  Souhlas,  návrh  také  vyjmout  článek  21.  Odkazuje  na  velmi  ad  hoc  situaci,  kterou  lze  rozhodnout  

případ  od  případu  nezávisle.

Jakob  EMBACHER:  I  když  jsou  směrnice  evidentně  dost  staré,  podle  našeho  názoru  stále  platí.  Navrhujeme  je  proto  
použít  jako  základ  a  diskutovat  o  tom,  co  je  třeba  upravit  nebo  přidat.

Luca  SCARPIELLO:  Přidalo  by  se  potřeba  školení  a  v  příštích  dvou  letech  potřebujeme  mít  závazek  mít  vyškolené  
koordinátory,  je  třeba  stanovit  jejich  právo  na  školení.

Luca  SCARPIELLO:  Pokyny  ukládají  nerealistické  požadavky.  Potřebujeme  poskytnout  koordinátorům  nástroje,  

aby  mohli  vykonávat  svou  práci.  Žádost  o  upřesnění  dokumentu.

Jakob  EMBACHER:  Připomínky  zahrneme  do  smlouvy  a  ode  dneška  budou  rozesílány  s  připomínkami.

Muriel  MARCILLOUX:  Mám  otázku  ohledně  toho,  co  jste  právě  řekl  o  koordinátorech  ERZ,  je  opravdu  
důležité  mít  koordinátory  ERZ,  ale  je  těžké  najít  lidi,  kteří  mají  čas.

Raluca  POPESCU:  Proč  by  měli  koordinátoři  pocházet  ze  zemí  sídla  společnosti,  když  jejich  úlohou  je  být  evropským  

hlasem?
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Potřeba  mít  diplomacii,  znát  režiséry,  to  není  role,  kterou  lze  dát  každému.

Jakob  EMBACHER:  Koordinátoři  by  měli  převzít  mandát  od  EPSU  jako  evropští  koordinátoři,  musí  to  být  

evropští  zástupci,  nikoli  jedné  země.

Potřeba  mít  dobrý  most  mezi  sekretářkami  a  EWC.
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